

1275

146131 - 23/11 3

Шифртелеграмма

СОВ. РАСКРЕТНО
СНЯТИЕ КОПИЯ ЗАПРЕЩАЕТСЯ
РАСКРЕТНО

ВАШИНГТОНА 53939 ... 8 ... 30 ... 23 XI 63

Спец. № 1969

ВНЕ ОКРЕДИ

В связи со смертью Кеннеди считали бы целесообразным:

- 1. Направить от имени Н.С.Хрущева и Л.И.Брежнева соболезнования в адрес нового президента Л.Джонсона и жены Кеннеди, а также от имени А.А.Громыко - Раску.
- 2. Кому-либо из членов правительства, например А.А.Громыко, посетить Колера и выразить соболезнование.
- 3. Возможно направить кого-либо из членов правительства в США на похороны Д.Кеннеди, однако этот вопрос можно будет решить несколько позднее, когда станет ясна процедура похорон, о чем информируем дополнительно.

53939

2.

6
От себя лично я направил облезнованного президента, Раску и Р.Кеннеди.

22.XI.63г. А.ДОБРЫНИН

DEPARTMENT OF STATE
OFFICE OF LANGUAGE SERVICES
(Translation Division)

LS no.0692061-9
JS/BL
Russian

[handwritten: 14619 [?] 23/8 [?] 3
CIPHER TELEGRAM

TOP SECRET

WASHINGTON 53939 8 30 23 XI 63
_____53928

Special no. 1969

HIGHEST PRIORITY

In connection with Kennedy's death we would consider it advisable:

1. to send condolences on behalf of N.S. Khrushchev and L.I. Brezhnev to the new president L. Johnson and to Kennedy's wife, as well as [condolences] on behalf of A.A. Gromyko to Rusk;
2. for one of the members of the government, e.g., A.A. Gromyko, to visit Kohler and convey condolences;
3. possibly to send one of the members of the government to the U.S. for Kennedy's funeral. But this matter can be resolved somewhat later, when the funeral arrangements have become clear. More information will be provided.

On my own behalf I have sent condolences to the president's wife, to Rusk, and to R. Kennedy.

November 22, 1963

A. Dobrynin